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Spørgsmål 

I ”Krakas forslag til en reform af kapitalbeskatningen i Danmark” offentliggjort den 6. 
juli 2021 angives det, at der er tale om en meget stor omlægning, og at forslaget skal ses 

som et langsigtet pejlemærke. Vil ministeren vurdere, hvor hurtigt en sådan omlægning 

realistisk vil kunne gennemføres? 

 

Svar 

En omlægning af beskatningen af kapitalafkast, som skitseret i ”Krakas forslag til en re-
form af kapitalbeskatningen i Danmark”, vil indebære mange administrative udfordringer 

og dermed et betydeligt udviklings- og implementeringsarbejde. 

 

Eksempelvis vil overgang til lagerbeskatning af unoterede aktier forudsætte en løbende 

værdiansættelse, hvilket er vanskeligt, da disse aktier ikke er handlede og ofte ikke er 

umiddelbart sammenlignelige med andre aktier.  

 

Ligeledes vil en afskaffelse af den nuværende pensionsafkastskat og en overgang til indivi-

duel afkastbeskatning udgøre en væsentlig udfordring, da en stor del af pensionsafkastet 

er opgjort på kollektive ordninger og ikke på individniveau.  

 

Hertil kommer, at en række elementer i forslaget ikke er konkretiseret, herunder håndte-

ring af negative kapitalafkast.  

 

Endelig vil den skitserede omlægning af beskatningen af kapitalafkast kræve en grundig 

vurdering af blandt andet behovet for nye værnsregler mv. 
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